
        Keppel, 11 juni 2023 
 
Aan de inwoners van Keppel en Eldrik, 
 
Hierbij ontvangt u informatie over de jongste ontwikkelingen op het onderwerp energie. 
 
Zoals u weet is de dorpsraad met een aantal enthousiaste werkgroepleden al een tijd druk 
bezig met een 'dorpsenergieplan'. Het initiatief om dit plan op te stellen is ontstaan als een 
eigen initiatief van de inwoners van Keppel en Eldrik. Met dit plan richten we ons op 
onderwerpen zoals verduurzaming van onze woningen en voorzieningen zoals zwembad, 
sporthal, gezondheidscentrum. Hierbij valt te denken aan verminderen van verbruik, isoleren 
van de woningen en kleinschalige, opwek en opslag van energie (woning/straat/buurt). Het 
initiatief tot het opstellen van dit dorpsenergieplan past in de noodzaak en urgentie een 
bijdrage te leveren aan de energietransitie maar staat nadrukkelijk los van plannen van 
initiatiefnemers zoals landgoed Keppel en de provincie/gemeente om, in onder 
andere, zoekgebied Eldrik hoge windturbines te (willen) plaatsen (= grootschalige opwek van 
energie). 
 
Onlangs (mei 2023) werden we als dorpsraad onaangekondigd en onaangenaam verrast 
door een Nota van Uitgangspunten voor een herijkte routekaart voor de gemeente 
Bronckhorst (Routekaart Energieneutraal Bronckhorst 2030 | Gemeente Bronckhorst) m te 
komen tot een energieneutraal Bronckhorst in 2030. De gemeente wil meer regie nemen op 
drie door haar benoemde 'sporen' waarmee deze ambitie van energieneutraliteit kan 
worden verwezenlijkt.  
 
In de Nota geeft de gemeente aan, met haar eerste spoor condities te willen scheppen voor 
krachtige, duurzame 'dorpsenergieprocessen' - hierin past het initiatief voor het 
dorpsenergieplan Keppel en Eldrik. Echter in haar 2e spoor wordt een prominente plaats 
gegeven aan grootschalige opwek van windenergie en wordt ook een koppeling 
gemaakt met de 'dorpsenergieprocessen'. Uit de Nota blijkt dat, als het behalen van de 
doelstellingen met de dorpsenergieprocessen niet lukt, er dan moet worden 
opgeschaald naar het door de gemeente 'zelf' realiseren  van de transitie waarbij 
gebiedsgerichte, grootschalige energie-opwek nadrukkelijk aan de orde komt. Kortom, voor 
de dorpsraad en werkgroep dorpsenergieplan was de verrassing compleet. We waren 
immers gestart met een eigen initiatief dat door de gemeente zou worden gefaciliteerd met 
inbreng van kennis en procesondersteuning en nu worden we onderdeel van het realiseren 
van de door de gemeente zelf gestelde ambitie. Op zich niet verkeerd, echter moet je wel bij 
aanvang van een initiatief helder zijn over de doelstelling en ambities die eenieder heeft met 
de initiatieven en processen en deze worden nu gaandeweg door de gemeente 
concreet ingevuld en kenbaar gemaakt.  
 
 

https://www.bronckhorst.nl/routekaart-energieneutraal-bronckhorst-2030


De doelstelling van de dorpsraad is en was het informeren over de energietransitie en 
helpen van de inwoners van Keppel en Eldrik bij het verduurzamingsproces van hun 
woningen en het via het dorpsenergieplan komen tot mogelijke kleinschalige 
opwek/combinaties van initiatieven e.d. Gebiedsgerichte, grootschalige opwek maakt hier 
nadrukkelijk geen onderdeel van uit. 
 
De gemeente stelt met betrekking tot de gebiedsgerichte toepassing van windturbines onder 
meer voor: 
* loslaten van de begrenzing tot 150 meter hoogte bij windmolens (mag dus hoger), 
* alle locaties in het Plan-MER als zoekgebieden te beschouwen voor plaatsing windturbines 
- dus niet alleen te beperken tot het gebied Eldrik, 
* het onderzoek naar de gezondheidseffecten (geluid en overige milieunormen) niet 
afwachten en eigen normen formuleren. 
 
Bij de dorpsraad was de verrassing bij het lezen van de Nota dus groot, met name met 
betrekking tot de koppeling met grootschalige energie-opwek en het door de dorpsraad 
aangevangen proces. De gemeente maakt ons eigen dorpsenergieplan onderdeel van een 
omvangrijker Dorpsenergieproces, waarin de gemeente de regie neemt. De dorpsraad heeft 
meteen nadat zij de Nota via de website van de gemeente heeft kunnen lezen een reactie 
gestuurd naar de gemeente (Brief-Reactie-Dorpsraad-op-publicatie-Energiebeleid). 
 
Naar aanleiding van de schriftelijke reactie van de dorpsraad heeft de verantwoordelijk 
wethouder Wilko Pelgrom direct gereageerd en wilde graag een gesprek met de werkgroep 
Dorpsenergieplan. Dat gesprek heeft plaatsgevonden op 6 juni jl  (Samenvatting gesprek op 
6 juni met de gemeente Bronckhorst). 
 
Met dit bericht willen wij als dorpsraad u volledig en transparant informeren over de 
ontwikkelingen. Wat de dorpsraad en de werkgroep Dorpsenergieplan Keppel en 
Eldrik betreft: we gaan met enthousiasme door op de ingeslagen weg: een Energieplan 
Keppel en Eldrik, met focus op verduurzaming van de bebouwde omgeving, inzicht krijgen in 
de mogelijkheden tot het gasloos-ready maken van onze kernen met, indien 
mogelijk, kleinschalige energie-opwek en opslag. U ontvangt hierover op korte termijn meer 
informatie. Ondertussen voeren we met de gemeente verdere gesprekken over hoe het 
dorpsenergieproces verder vorm te gaan geven en vast te leggen in een plan van 
aanpak/convenant zodat verrassingen in de toekomst over ambities en doelen worden 
voorkomen. 
 
We sturen deze informatie via de bekende emailadressen en de website. Graag deze 
informatie delen met een buren of straatgenoten die nog niet hun emailadres hebben 
doorgegeven. Nadere info kan naar het bekende 
adres: dorpsraadkeppeleneldrik@gmail.com. 
 
 
Met vriendelijke groet 
namens de dorpsraad, werkgroep energieplan 
 
Marius Strijker 
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